
 PROTOKÓŁ NR XXIII/08

Z XXIII SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  5 marca 2008 rokuę

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

           Przewodnicz cy Rady Miejskiej, Tadeusz Cwynar - stwierdziwszy prawomocno ć obrad -ą ś  

o  godzinie  8:33 otworzył  XXIII  Sesj .  W posiedzeniu uczestniczyło  13 Radnych (nieobecnię  

usprawiedliwieni:  p.  Ł giewka, p. Nowicki -  zał cznik nr 1),  co wobec ustawowego składuą ą  

Rady, wynosz cego 15 osób, stanowi quorum. ą

Nast pnie odczytał porz dek obrad (zał cznik nr 3), który – poddany pod głosowanie - przyj tyę ą ą ę  

został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ś ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Wiceprzewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”.

4. Pytania i interpelacje.

5. Sprawozdanie Dyrektor Miejskiego O rodka Pomocy Społecznej w Kowarach z działalno ciś ś  

MOPS  w 2007 roku.

6. Sprawozdanie Dyrektora Miejskiego O rodka Kultury w Kowarach z działalno ci MOK  wś ś  

2007 roku.

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)uzupełnienia składu Komisji Rady Miejskiej w Kowarach;

b)wyra enia zgody na wł czenie do obszaru kamiennogórskiej specjalnej strefy ekonomicznejż ą  

nieruchomo ci poło onych na terenie Miasta Kowary;ś ż

c)okre lenia  zasad  udzielania  stypendiów  za  osi gni cia  w  nauce  dla  uczniów  szkółś ą ę  

podstawowych i gimnazjum na terenie Miasta Kowary;

d)uchwalenia zmiany studium uwarunkowa  i kierunków zagospodarowania przestrzennegoń  

gminy Kowary;

e)zmiany Gminnego Programu Ochrony rodowiska;Ś

f)zatwierdzenia  najni szego  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  warto ci  jednego  punktu  wż ś  

złotych  dla  pracowników  administracji  i  obsługi  jednostek  bud etowych  działaj cych  wż ą  

zakresie o wiaty;ś
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g)ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Kowary;

h)zmian w bud ecie Miasta na 2008 rok.ż

8. Sprawy ró ne.ż

Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

 Przewodnicz cy  zapytał  o  spotkanie  z  Prezesem  Stowarzyszenia  Osób  Bezrobotnych  wą  

sprawie aktywizacji bezrobotnych Romów z Kowar. 

 Burmistrz Miasta, Mirosław Górecki, poinformował, e z inicjatyw  wyst pił Prezes, a wczorajż ą ą  

w  „Przedwio niu”  odbyło  si  spotkanie,  na  które  zaproszono  dyrektorów  jednostekś ę  

organizacyjnych, pracowników Urz du Miejskiego oraz przedsi biorców, a celem niniejszegoę ę  

przedsi wzi cia jest rozwa enie mo liwo ci zapewnienia pracy Romom.ę ę ż ż ś

 P. Mazurak oznajmił, i  na poprzedniej Sesji nie otrzymał odpowiedzi na pytanie, czy obecnyż  

Prezes  Karkonoskiego  Systemu  Wodoci gów  i  Kanalizacji  działa  zgodnie  z  prawem  orazą  

Statutem. Radny zapytał równie  o dalszy ci g poł czenia Spółek.ż ą ą

 Burmistrz odparł, e według jego oceny nie doszło do naruszenia prawa, nad czym zresztż ą 

czuwa Rada Nadzorcza KSWiK, dodaj c, i  kadencja została przedłu ona przez przedstawicielią ż ż  

Wspólników do kolejnego absolutorium, czyli do kwietnia.

  P. Mazurak stwierdził, e ogłoszono konkurs.ż

 Burmistrz wyja nił,  i  został  uniewa niony, Rada Nadzorcza zastanawia si  natomiast  nadś ż ż ę  

zorganizowaniem kolejnego, gdy  nadal nadal nie obsadzono funkcji Wiceprezesa do sprawż  

technicznych.  Burmistrz  przypomniał,  e  zgłosił  kandydatur  p.  Szatkowskiego,  Prezesaż ę  

Kowarskiego  Przedsi biorstwa  Wodoci gów  i  Kanalizacji,  lecz  do  tej  pory  nie  otrzymałę ą  

odpowiedzi  Zarz du ani  Wspólników – oficjalnie  nie rozmawiano na ten temat  na adnymą ż  

posiedzeniu.

Natomiast  –  nawi zuj c  do  procesu  ł czenia  Spółek  –  Burmistrz  oznajmił,  i  powinno  toą ą ą ż  

nast pić na podstawie podj tej uchwały o przekazaniu udziałów w formie aportu. ą ę

  P. Ujma zapytała o efekty rozmów z p. Piaseckim oraz p. Kopacz.

  Burmistrz odparł, e udał si  do p. Piaseckiego w celu pozyskania wiedzy na temat terenówż ę  

niezb dnych – według p. Piaseckiego – do rozwoju jego działalno ci. Burmistrz zapowiedziałę ś  

wyst pienie z wnioskiem do Komisji o przygotowanie niezb dnej zmiany w miejscowym planieą ę  

zagospodarowania przestrzennego.

Burmistrz wyja nił, i  p. Kopacz chciała, aby pozostawiono jej jakie  działki, lecz nie jest toś ż ś  

mo liwe.  Ostatecznie  p.  Kopacz  zdecydowała  si  na  podpisanie  ugody  –  przygotowaneż ę  

porozumienie zakłada, e to p. Kopacz poniesie koszty aktu notarialnego. ż

Burmistrz  wyraził  nadziej ,  i  przy  pomocy  Dyrektor  Zarz du  Eksploatacji  Zasobówę ż ą  

Komunalnych  uda  si  sporz dzić  dokumenty  dotycz ce  modernizacji  oraz  adaptacji  owychę ą ą  

budynków na lokale. 

 P.  Mazurak zapytał  o plany odno nie wykorzystania promesy z Urz du Marszałkowskiegoś ę  

wynosz cej 300 tysi cy zł.ą ę

 Burmistrz – oznajmiwszy, e zgłaszaj c zapotrzebowanie musiał okre lić przeznaczenie tychż ą ś  
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rodków w ramach likwidacji skutków powodzi – przypomniał, i  Gmina dwukrotnie otrzymałaś ż  

po 100 tysi cy zł  na ten cel.  W rezultacie,  dzi ki  nim oraz wkładowi własnemu udało się ę ę 

wykonać  dwie  drogi  na  Osiedlu  Kwiatowym.  Obecnie  jest  problem,  gdy  w  zwi zku  zż ą  

inwestycj  KSWiK nie ma mo liwo ci  remontu nawierzchni.  Ponadto rz d wyznaczył  krótkią ż ś ą  

termin na przygotowanie dokumentacji wraz z przeprowadzeniem przetargu – do ko ca maja.ń  

Burmistrz stwierdził, e wykonana zostanie ulica w. Anny. ż Ś

 P.  Mazurak wyraził  opini ,  i  droga na Wichrow  Równi  jest  bardzo zniszczona, a skoroę ż ą ę  

znalazły si  rodki, nale y pomy leć, e to Osiedle jest cz ci  Miasta. Radny – argumentuj c, ię ś ż ś ż ęś ą ą ż 

droga ta zagra a bezpiecze stwu – poprosił o wzi cie pod uwag  niniejszej sugestii.ż ń ę ę

 Burmistrz przyznał, e droga ta jest w opłakanym stanie, lecz otrzymane pieni dze muszż ą ą 

zostać przeznaczone na usuwanie skutków powodzi. Natomiast wspomniana droga, mimo iż 

wymaga remontu, nie została uj ta w sporz dzonym wykazie strat. Burmistrz zaznaczył, e nieę ą ż  

miał wpływu na jego tre ć.ś

 P. P dziwiatr – odnosz c si  do informacji dotycz cej otwarcia ofert na realizacj  zadania wę ą ę ą ę  

ramach KSWiK na terenie Kowar oraz faktu, i  adna z nich nie spełniła jedynego kryterium,ż ż  

jakim była cena – zapytała o t  kwot .ę ę

 Burmistrz  oznajmił,  e  zło ono  7  ofert,  otwarcie  było  publiczne,  a  uczestniczył  w  nimż ż  

Przewodnicz cy  oraz  Przewodnicz ca  Komisji  Rewizyjnej.  Burmistrz  wyja nił,  i  wycenaą ą ś ż  

inwestycji  opiewała na 7 milionów, a najni sza oferta wynosiła 11 127 000 euro, bez VAT.ż  

Burmistrz dodał, e wyboru dokona komisja, która mo e zawnioskować o odrzucenie ofert.ż ż  

Burmistrz  przypomniał  równie ,  i  we  wszystkich  dotychczasowych  przetargach  –  zaż ż  

wyj tkiem Podgórzyna – wyst piły przekroczenia, co wynika ze spadku warto ci euro, jak teą ą ś ż 

wzrostu cen usług i materiałów. 

Burmistrz zapewnił, e ka dy z wójtów oraz burmistrzów usiłuje znale ć wyj cie z sytuacji –ż ż ź ś  

jednym z nich jest skorzystanie z niskooprocentowanych po yczek z Narodowego Funduszuż  

Ochrony rodowiska i Gospodarki Wodnej. Burmistrz dodał, i  poprosił o pomoc p. Machałek,Ś ż  

Poseł na Sejm RP. W trakcie spotkania, w którym udział wzi ł tak e p. Marcinkowski, Prezesą ż  

KSWiK, p. Machałek obiecała z kolei zorganizowanie spotkania w NFO iGW, gdzie podj taŚ ę  

zostanie próba przekonania Prezesa, aby cz ć niezb dnych pieni dzy przekazana została węś ę ę  

formie dotacji, a cz ć – niskooprocentowanej po yczki. ęś ż

 P.  Machnica  –  nawi zuj c  do  decyzji  Rady  Wierzycieli  Firmy  „RADEX”  SA  o  zbyciuą ą  

nieruchomo ci przy ulicy Zamkowej 9 - chciał wiedzieć, czy jest potencjalny klient.ś

 Burmistrz po wyja nieniu tej sytuacji, zaznaczył, e cz ć rodków z ewentualnej sprzeda yś ż ęś ś ż  

wpłynie na konto Gminy w zamian za zaległo ci podatkowe, niemniej nie uj to w bud ecieś ę ż  

przychodu z tego tytułu, gdy  nale y poczekać na ostateczn  decyzj  s dziego.ż ż ą ę ę

 Natomiast p. Kołodziej stwierdził, i  z tego, co wie przygotowywany jest przetarg zwi zany zż ą  

kompleksowym  utrzymaniem  czysto ci  w  Mie cie,  opiewaj cy  na  100  tysi cy  zł.  Radnyś ś ą ę  

skwitował, e pieni dze te mog  „rozej ć si ” do ko ca sierpnia,  a nie wywieziono jeszczeż ą ą ś ę ń  

mieci z ubiegłego roku. P. Kołodziej zapytał, co wobec tego b d  robić bezrobotni w ramachś ę ą  

prac społecznie u ytecznych.ż
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 Burmistrz  –  omówiwszy  zasady  programów dotycz cych  aktywizacji  osób  bezrobotnych  –ą  

zaznaczył,  i  osoby te zajm  si  sprz taniem Miasta,  niemniej  Gmina nie jest  w stanie naż ą ę ą  

przykład  wywie ć  li ci,  gdy  nie  posiada  samochodu,  dlatego  te  padła  propozycja,  byź ś ż ż  

pieni dze przeznaczone na utrzymanie czysto ci w Mie cie wykorzystać na sprz tanie ogólne,ą ś ś ą  

zamiatanie mechaniczne, koszenie trawników, wywo enie li ci, „prezentów” od mieszka cówż ś ń  

wyrzuconych do rzeki.

 P. Kawałek, Dyrektor Miejskiego O rodka Pomocy Społecznej, wyja niła, e owe 80 osób, toś ś ż  

najtrudniejsza  grupa  mieszka ców,  maj ca  najwi ksz  niech ć  do  podj cia  pracy.  Wszyscyń ą ę ą ę ę  

zostali przydzieleni do jednostek organizacyjnych Miasta, lecz – zdaniem Dyrektor MOPS – 

Urz d Miejski nie znajdzie w ród nich solidnych pracowników.ą ś

  P. Pohoska – odnosz c si  do informacji o spotkaniu roboczym dotycz cym powołania Zespołuą ę ą  

do spraw referendum „ mieciowego” - zapytała o dalsze ustalenia.ś

 Burmistrz  odparł,  i  jest  kilka  pomysłów,  ł cznie  z  partnerstwem  publiczno-prywatnym.ż ą  

Obecnie  –  pod  kierunkiem p.  Nawrockiego,  Kierownika  Referatu  Gospodarki  Komunalnej, 

Infrastruktury Technicznej i Ochrony rodowiska oraz przy pomocy Dyrektor ZEZK – b dzieŚ ę  

pracował  Zespół  przygotowuj cy  wszelkie  dokumenty,  jak  i  dokonuj cy  analizy  ilo cią ą ś  

wytwarzanych przez mieszka ców mieci w poszczególnych kategoriach. ń ś

Burmistrz  poinformował,  e  chciałby,  aby  pilotował  to  ZEZK,  dysponuj cy  do wiadczonymiż ą ś  

pracownikami  oraz  rozeznaniem w tej  kwestii,  niemniej  Burmistrz  przyznał,  i  nie  jest  toż  

łatwe,  a  temat  wymaga  rozwa nego  podej cia,  gdy  Gmina  nie  mo e  ani  zarabiać  naż ś ż ż  

mieszka cach, ani dokładać do nich.ń

 P. Pohoska przyznała, e jest to bardzo dobre rozwi zanie, gdy  w ZEZK s  do wiadczoneż ą ż ą ś  

osoby, zorientowane w temacie, tote  trzeba by – zdaniem Radnej – skierować tam trochż ę 

rodków.  ś

 Burmistrz  dodał,  i  być  mo e  uda  si  skorzystać  na  wdro eniu  partnerstwa  publiczno-ż ż ę ż

prywatnego, gdy  na terenie Miasta jest du a Firma zainteresowana tego typu działaniem. ż ż

 P. Kołodziej – usłyszawszy potwierdzenie odno nie zorganizowania wspomnianego przetargu –ś  

wyraził  pogl d,  e nie jest to dobry pomysł.  Radny nadmienił równie ,  i  prosił  p. Gierałt,ą ż ż ż  

pracownika  Referatu  Gospodarki  Komunalnej,  Infrastruktury  Technicznej  i  Ochrony 

rodowiska o kontaktowanie si  z Komisj . P. Kołodziej skwitował, e 80 ludzi b dzie pracować,Ś ę ą ż ę  

a zostały jeszcze mieci, na których wywiezienie brak pieni dzy.ś ę

 Burmistrz  zapytał,  czy  Gmina  ma  kupić  samochód  do  wywozu  mieci,  zaznaczaj cś ą  

jednocze nie, i  osoby w ramach robót społecznie u ytecznych s  niejako zmuszane do pracy, aś ż ż ą  

ostatnio 26 z nich miało notoryczne zwolnienia lekarskie. Podsumowuj c, Burmistrz powtórzył,ą  

e Gmina nie posiada rodków transportu do wywozu mieci, kierowcy, sprz tu mechanicznegoż ś ś ę  

do zamiatania ulic, tote  ów przetarg jest konieczny. Niemniej Burmistrz dodał, i  nie wie, czyż ż  

ktokolwiek zło y ofert .ż ę

 P.  Pohoska  chciała  si  upewnić,  czy  przystanki  przy  ul.  Wiejskiej  tak e  zostan  obj teę ż ą ę  

przegl dem oraz odnowieniem.ą

 Burmistrz  zapewnił,  e  wyremontowane  zostan  wszystkie  przystanki  b d ce  wizytówkż ą ę ą ą 
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Miasta,  wspominaj c  jednocze nie  o  aktach  wandalizmu dokonanych  na  tych  obiektach wą ś  

ostatnim czasie przez mieszka ców.ń

  P. Tryhubczak zasugerował ubezpieczenie ich.

  Burmistrz zapowiedział skontaktowanie si  z firm  ochroniarsk .ę ą ą

 P. Tyrawa – nadmieniwszy, i  oferty dotycz ce realizacji projektu KSWiK na terenie Kowarż ą  

opiewały na dwukrotnie wy sz  kwot , ni  pierwotnie szacowano – zapytał o drugi etap.ż ą ę ż

  Burmistrz odparł, e to pytanie nale y kierować do rz du, przypominaj c, i  Unia Europejskaż ż ą ą ż  

przekazała  pieni dze  na  projektowanie  drugiego  etapu  oraz  informuj c  o  działaniachą ą  

podj tych w zwi zku z obron  przed wykre leniem z listy windykatywnej.ę ą ą ś

  P. Pohoska dodała, e podczas pobytu w Brukseli dowiedziała si , i  to w kraju trzeba walczyćż ę ż  

o nieskre lenie drugiego etapu z listy.  ś

  Burmistrz zaznaczył, e nale y dokładać stara  odno nie lobbowania tej kwestii.ż ż ń ś

  Przewodnicz cy poprosił Burmistrza o szybsze dostarczanie sprawozdania.ą

  Burmistrz wyja nił, i  obowi zki słu bowe nie pozwoliły mu na dopełnienie tego obowi zku.ś ż ą ż ą

 

  

Po odczytaniu sprawozdania przez  Przewodnicz cego  ą (zał cznik nr  5),ą  głos  zabrał 

Wiceprzewodnicz cyą ,  Roman  Tryhubczak,  który  poinformował  o  pełnieniu  dy urów  orazż  

udziale w posiedzeniach Komisji, jak i wizji lokalnej.

Komisji O wiaty i Kulturyś

  P. Klepacz odczytała protokoły z: 11 (zał cznik nr 6) oraz 28 lutego (zał cznik nr 7).ą ą

Komisji Rewizyjnej

  P. Ujma przedstawiła porz dek obrad oraz odczytała wnioski z posiedzenia, które odbyło sią ę 

11 lutego (zał cznik nr 8).ą

Komisji Bud etu, Planowania i Finansówż

  P. Pohoska odczytała protokoły z: 31 stycznia (zał cznik nr 9) oraz 15 lutego (zał cznik nrą ą  

10).

Komisji Ładu i Porz dku Publicznegoą

 P. P dziwiatr odczytała protokół ze spotkania, które odbyło si  25 lutego (zał cznik nr 11).ę ę ą  

Nast pnie Przewodnicz ca Komisji poinformowała o udziale w naradzie zorganizowanej przezę ą  

Starost  Jeleniogórskiego, po wi conej bezpiecze stwu w ród dzieci i młodzie y. Obecni bylię ś ę ń ś ż  

równie  przedstawiciele Komendy Miejskiej Policji, Stra y Miejskiej, Stra y Po arnej z Jeleniejż ż ż ż  

Góry oraz Radni  Powiatu.  P.  P dziwiatr  oznajmiła,  e Starosta prosił  o wsparcie niniejszeję ż  

inicjatywy, zach caj c jednocze nie do stworzenia koalicji 9 gmin Powiatu.ę ą ś

Komisji Sportu, Turystyki i Współpracy z Zagranicą
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  P. Kosowski omówił przebieg posiedzenia, które odbyło si  21 lutego (zał cznik nr 12). ę ą

Komisji Ochrony rodowiska, Przemysłu, Handlu, Usług i RolnictwaŚ

  P. Machnica – odczytawszy protokół z 29 lutego (zał cznik nr 13) – omówił sytuacj  dotycz cą ę ą ą 

terenu przy ul. Dworcowej. 

Komisji Gospodarki Komunalnej

  P. Kołodziej odczytał porz dek obrad oraz wnioski ze spotka , które odbyły si : 13 (zał czniką ń ę ą  

nr 14) i 26 lutego (zał cznik nr 15).ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK

  P. Pohoska poinformowała, i  8 lutego wzi ła udział w spotkaniu z p. Geringer de Oedenberg,ż ę  

Poseł do Parlamentu Europejskiego, zorganizowanym przez Zwi zek Gmin Karkonoskich, wą  

trakcie którego rozmawiano na temat problemów gmin oraz korzystania ze rodków unijnych.ś

Nast pnie p.  Pohoska odczytała protokół  z roboczego posiedzenia Członków Zgromadzeniaę  

ZGK, które odbyło si  29 lutego (zał cznik nr 16).ę ą

9:57 – p. Ł giewka opu cił sal  konferencyjn . Radny nie brał udziału w dalszej cz cią ś ę ą ęś  

obrad.

  P. Pohoska odczytała równie  notatk  z pobytu w Brukseli (zał cznik nr 17).ż ę ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”

 P. Kosowski oznajmił, e dobiega ko ca termin składania wniosków w ramach Europejskiejż ń  

Współpracy  Terytorialnej  Polska-Czechy,  zaznaczaj c  równie ,  i  nie  wiadomo,  czy  uda  sią ż ż ę 

zło yć wniosek dotycz cy rewitalizacji kortów oraz parku miejskiego.ż ą

Z kolei 11 marca ma si  odbyć posiedzenie komitetu monitoruj cego wdra anie dokumentacjię ą ż  

odno nie EWT na lata 2007-2013, a najwcze niej 10 marca zostanie ogłoszony konkurs naś ś  

nabór wniosków w ramach Programu Operacyjnego „Kapitał Ludzki”, dotycz cego inicjatywą  

lokalnych  na  rzecz  podnoszenia  poziomu  aktywno ci  zawodowej  na  obszarach  wiejskich,ś  

niemniej Radny zapewnił, e dotyczy to tak e miast do 25 tysi cy mieszka ców. P. Kosowskiż ż ę ń  

zaproponował  udzielenie  pomocy Komisji  O wiaty  i  Kultury,  gdyby  była  zainteresowana tś ą 

kwesti .ą

  Burmistrz zapytał, czy odbyło si  spotkanie w Euroregionie Nysa.ę

 P.  Kosowski  odparł,  i  nie  był  na  adnym ze  spotka ,  informuj c,  e  zastanawia  si  nadż ż ń ą ż ę  

zło eniem rezygnacji z przedstawicielstwa w Euroregionie. Radny przypomniał, i  trzykrotnież ż  

lub dwukrotnie prosił na Sesji o skonkretyzowanie oczekiwa  odno nie niniejszej funkcji. P.ń ś  

Kosowski dodał, e prace odbywaj  si  zarówno po polskiej, czeskiej, jak i niemieckiej stronie,ż ą ę  

co wi e si  z wyjazdami zagranicznymi oraz wzi ciem dnia wolnego, tote  Radny nie zawszeąż ę ę ż  

mo e w nich uczestniczyć. ż
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P. Kosowski powtórzył, i  nie brał udziału w spotkaniach, gdy  zastanawia si  nad rezygnacj ,ż ż ę ą  

poniewa  nie zostały okre lone oczekiwania.  ż ś

Ad. 4 P. Mikrut, Wiceprzewodnicz cy Rady Powiatu Jeleniogórskiego, poprosił o zaj cieą ę  

si  drog  na  Wojków,  twierdz c,  e  powinna  „przyci gać”  turystów  oraz  zaznaczaj c,  ię ą ą ż ą ą ż 

marzeniem jest równie  zapewnienie ci gu pieszego i rowerowego. Ponadto p. Mikrut poruszyłż ą  

kwestie trudno ci z dojazdem do Osiedla Wichrowa Równia, braku tablic informacyjnych orazś  

konieczno ci zapewnienia dodatkowej drogi wzdłu  ul. Jeleniogórskiej.ś ż

 Nast pnie  p.  Supierz,  Radny Rady Powiatu  Jeleniogórskiego,  omówił  sytuacj  zwi zan  zę ę ą ą  

drog  wiod c  do Wojkowa, podkre laj c, e stan bud etu Powiatu jest zły, gdy  co roku trzebaą ą ą ś ą ż ż ż  

„dokładać” do Szpitala Bukowiec. P. Supierz wyraził nadziej , i  wyłoniony zostanie inwestor,ę ż  

co pozwoli utrzymać t  placówk  bez konieczno ci dofinansowywania jej przez Powiat. ę ę ś

 P. Pohoska – nadmieniwszy, e w pi tek rozpatrywana b dzie sprawa przekazania rodków naż ą ę ś  

remont  siedziby  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  -  poprosiła  Radnych  Powiatu  o 

wsparcie.

  Jako kolejny głos zabrał p. Machnica, który przypomniał, i  prosił o dostarczenie informacjiż  

odno nie kosztów finansowania KSWiK.ś

 Burmistrz odparł, e mo e podać orientacyjne koszty, rzetelne – b dzie mo na uzyskać poż ż ę ż  

sporz dzeniu bilansu.  Burmistrz  zapowiedział,  i  mo e jutro poprosić o dane, informuj c oą ż ż ą  

wybraniu  przez  Rad  Nadzorcz  biegłego  rewidenta,  który  dokona  oceny  bilansu  w  celuę ą  

uzyskania rzetelnego dokumentu w zwi zku z ł czeniem Spółek.ą ą

  P. Kosowski stwierdził, e w bilansie b d  uj te aktywa oraz pasywa, a chodzi o generowaneż ę ą ę  

koszty utrzymania KSWiK.

 Burmistrz wyja nił, i  Spółka od poniedziałku ma ta sz  siedzib , wynajmowan  od Fabrykiś ż ń ą ę ą  

„Orzeł” na terenie Mysłakowic.

  P. Supierz – mówi c, e w zwi zku ze sprzeda  nieruchomo ci przy ul. Dworcowej pojawiłyą ż ą żą ś  

si  dodatkowe  rodki  –  poprosił  o  przeznaczenie  jakiej  kwoty  na  wyremontowanie  ię ś ś  

zabezpieczenie elementów stanowi cych zagro enie w budynku, w którym mie ci si  siedzibaą ż ś ę  

Spółdzielni Mieszkaniowej.

 Burmistrz  skonstatował,  i  to  nie  czas  ani  miejsce  na  podejmowanie  takich  tematów,ż  

sugeruj c  wi ksz  współprac  oraz  udział  w  posiedzeniach  Komisji.  Ponadto  Burmistrzą ę ą ę  

zapewnił, e drzwi do jego gabinetu s  zawsze otwarte, a on pozostaje do dyspozycji przez całż ą ą 

dob . ę

 P.  Tyrawa  –  na  pro b  Radnych  –  odczytał  interpelacj  w  sprawie  planowanej  drogi  naś ę ę  

Podgórzu (zał cznik nr 18).ą

 P.  Kotli ski,  Radny  Rady  Powiatu  Jeleniogórskiego,  zapewnił,  i  sprawa  Kowar  jestń ż  

najwa niejsza dla Radnych Powiatu, tote  je li zostanie poinformowany przez Radnych, b dzież ż ś ę  

interweniował.  

10:38-10:57 – przerwa.
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Ad.  5  P.  Kawałek  zreferowała  dane  uj te  w  sprawozdaniu  (zał cznik  nr  19),ę ą  

uwzgl dniaj c specyfik  wiadcze  MOPS. ę ą ę ś ń

Ad. 6 P. Kali ski, Dyrektor Miejskiego O rodka Kultury, omówił działania podejmowaneń ś  

przez MOK, nawi zuj c do zapisów dostarczonego Radnym sprawozdania (zał cznik nr 20).ą ą ą

P. Kali ski – nadmieniwszy o planach remontowych – zasugerował konieczno ć zastanowieniań ś  

si  nad przeznaczeniem budynku przy ul. Szkolnej, argumentuj c, e obiekt ów jest za du y naę ą ż ż  

potrzeby MOK. 

Nast pnie Dyrektor przedstawił Radnym oferty na zagospodarowanie pomieszcze , w którychę ń  

mie cił si  „Club+”.ś ę

  Przewodnicz cy zaproponował podj cie tego tematu podczas posiedze  Komisji. Ostatecznieą ę ń  

ustalono termin spotkania w tej sprawie na 11 marca o godzinie 16:00 w MOK.

  P. Pohoska zapytała o ogrzewanie budynku.

 P.  Kali ski  oznajmił,  i  wykonano audyt  oraz  wst pny  kosztorys,  je li  zapadnie  decyzja  oń ż ę ś  

remoncie, powstanie dalsza dokumentacja.

  P. Pohoska wspomniała o ubieganiu si  o rodki zewn trzne.ę ś ę

 P.  Kali ski  powtórzył,  e  ów  budynek  jest  za  du y  na  potrzeby  Miasta,  a  z  rozmów zeń ż ż  

specjalistami  wynika,  i  z  funduszy  unijnych nie  uda si  wykonać wymiany  ogrzewania  wż ę  

cało ci.ś

 P.  Klepacz  poprosiła  Dyrektora  MOK  o  to,  by  zawnioskował  o  zabranie  ekologicznych 

mietników do zbiórki odpadów sprzed wej cia do budynku.ś ś

  P. Kali ski odparł, e o ich lokalizacji zadecydował Burmistrz. ń ż

  Z kolei p. Tyrawa poprosił o mo liwo ć wgl du do umowy dzier awy pomieszcze , w którychż ś ą ż ń  

mie cił si  „Club+”.   ś ę

    

Ad. 7 a)Uzupełnienia składu Komisji Rady Miejskiej w Kowarach.

  P. Ujma wyja niła zasadno ć podj cia owej uchwały.ś ś ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nr XXIII/110/08 przyj ta została 12ą ę  

głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę

b)Wyra enia  zgody  na  wł czenie  do  obszaru  kamiennogórskiej  specjalnej  strefyż ą  

ekonomicznej nieruchomo ci poło onych na terenie Miasta Kowary.ś ż

  P. Kołodziej poinformował o pozytywnej opinii Komisji Gospodarki Komunalnej odno nie tegoś  

projektu.

 P.  Tryhubczak  stwierdził,  i  działki  nr  626  oraz  625  w  planie  zagospodarowaniaż  

przestrzennego nie s  drogami.ą

 P.  Ł kawa,  Kierownik  Referatu  Gospodarki  Nieruchomo ciami,  Geodezji,  Rolnictwa  ię ś  

Gospodarki Przestrzennej, zaprzeczył, mówi c, e s  to drogi. ą ż ą
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  P. Tryhubczak oznajmił, i  skoro zostały wł czone do strefy, to ich przeznaczeniem jest zbycie.ż ą

  P. Ł kawa wyja nił, e taki jest docelowy zamiar, a obecnie w planie jest to droga publiczna.ę ś ż

  P. Tryhubczak skwitował, i  jest to niezgodno ć.ż ś

  P. Ł kawa poinformował, e na razie jest to obj cie stref  w ci gły sposób pewnego obszaru,ę ż ę ą ą  

nie wiadomo natomiast,  co stanie si  z  działk  nr 627, b d c  własno ci  Gminy. Ch ć jeję ą ę ą ą ś ą ę  

nabycia deklaruje „STELMET”. 

  P. Tryhubczak oznajmił, i  zbycie tej drogi wi załoby si  z konieczno ci  zmiany planu oraz jejż ą ę ś ą  

likwidacj , dlatego te  wyst puje niezgodno ć.ą ż ę ś

 P. Ł kawa odparł, e droga ta jest sporadycznie wykorzystywana, dodaj c, i  przewiduje się ż ą ż ę 

mo liwo ć  zrealizowania  przez  „STELMET”  du ej  inwestycji,  tote  funkcja  tego  terenuż ś ż ż  

powinna ulec zmianie.

  P. Mazurak zapytał, jak wła ciciele gruntów dojad  do swoich nieruchomo ci, je li działka taś ą ś ś  

nie b dzie drog  publiczn .ę ą ą

  P. Ł kawa wyja nił, e w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego przewidzianaę ś ż  

jest droga za torami, równoległa do krajowej. 

  Przewodnicz cy zasugerował skupienie si  nad tre ci  projektu. ą ę ś ą

 P.  Tryhubczak  wytłumaczył,  i  chodzi  o  dojazd  do  działki  nr  628/2,  argumentuj c,  e  wż ą ż  

przypadku przetargu mo e si  okazać, i  inny b dzie wła ciciel działki nr 628/2, a inny – 627.ż ę ż ę ś

  Burmistrz skonstatował, e Firma „STELMET” tyle zainwestowała we wspomniane tereny, iż ż 

b dzie d yła do nabycia tej działki.ę ąż

  P. Ł kawa dodał, e Gmina nie powinna si  martwić, co stanie si  z działk  628/2, gdy  je lię ż ę ę ą ż ś  

Zakłady Lniarskie „Orzeł” zechc  j  zbyć, b d  musiały zapewnić dojazd do tego terenu.ą ą ę ą

  P. Mazurak oznajmił, i  je li Gmina sprzeda t  drog , to zamknie dojazd do fermy kurzej.ż ś ę ę

 Burmistrz odparł, e droga nie mo e biec przez rodek Firmy „STELMET”, która notabeneż ż ś  

d y do rozbudowania Zakładu oraz zapewnienia dodatkowych 100 miejsc pracy. Burmistrząż  

poinformował, i  rozmowy prowadzone z Firm  zakładały, e Gmina wybuduje drog  po drugiejż ą ż ę  

stronie torów, co zapewni dojazd dla wła cicieli działek.ś

  Nast pnie – na pro b  Przewodnicz cego – p. Ł kawa wytłumaczył, na czym polega wł czenieę ś ę ą ę ą  

obszaru do specjalnej strefy ekonomicznej.

 P.  Tryhubczak  zapytał,  czy  nie  nale y  najpierw  zmienić  statusu  dróg,  które  w  planie  sż ą 

oznaczone jako publiczna komunikacja ogólnodost pna, a dopiero wówczas obj ć je stref  ię ą ą  

docelowo przeznaczyć do zbycia. 

  Burmistrz skwitował, i  jest to tylko intencja oraz pomoc Gminy w rozwoju Firmy i tworzeniuż  

nowych miejsc pracy.

  P. Machnica oznajmił, e jest „za”, niemniej zastanawia si , czy nie powinny być poczynioneż ę  

działania  w  celu  zapewnienia  alternatywnego  dojazdu  do  niniejszych  działek  od  ulicy 

Karkonoskiej. Radny zaznaczył, i  nie chciałby, aby okazało si , e nie mo na do nich dotrzeć. ż ę ż ż

  Burmistrz powtórzył, i  w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego uj to drogż ę ę 

dojazdow  do wszystkich posesji po drugiej stronie torów. ą

  P. Machnica stwierdził, e zagwarantowanie drogi w planie, nie zapewni dojazdu do posesjiż  
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po drugiej stronie nasypu kolejowego, gdy dojdzie do sprzeda y działki 627 oraz drogi 626.ż

 Burmistrz  odparł,  i  nie  mo na  zbyć,  czy  oddać  działek  nr  626,  625  bez  zapewnieniaż ż  

komunikacji u ytkownikowi terenu po drugiej stronie torowiska, gdy  byłby to absurd.ż ż

  Potwierdził to p. Ł kawa, wyja niaj c niuanse tej sytuacji.ę ś ą

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni:  p.  Ł giewka, p. Nowicki).  Uchwała nr XXIII/111/08 przyj ta została 8ą ę  

głosami „za”, przy 1 „przeciw” oraz 4 „wstrzymuj cych si ”.ą ę

c)Okre lenia zasad udzielania stypendiów za osi gni cia w nauce dla uczniów szkółś ą ę  

podstawowych i gimnazjum na terenie Miasta Kowary.

 P.  Klepacz  poinformowała,  e  projekt  ów  jest  inicjatyw  Komisji  O wiaty  i  Kultury,  a  jejż ą ś  

Członkowie w trakcie ostatniego posiedzenia zaproponowali dokonanie zmiany w paragrafie 3, 

który  powinien  brzmieć  nast puj co:  ę ą „Stypendium  Burmistrza  mo e  otrzymać  ucze  poż ń  

uko czeniu nauki w szkole podstawowej lub w gimnazjum, który uzyskał ocen  z zachowaniań ę  

co najmniej wzorow , osi gn ł w klasyfikacji rocznej redni  ocen co najmniej 5,0 i spełniaą ą ą ś ą  

dodatkowo najmniej dwa kryteria z ni ej wymienionych:ż

1. osi gn ł w okresie ostatnich trzech lat wybitne wyniki w wybranej dziedzinie naukowej,ą ą  

aktywno ci twórczej lub sportowej (co najmniej na poziomie wojewódzkim),ś

2. był wyró niony za aktywn  postaw  i zaanga owanie w pracy na rzecz szkoły lub rodowiskaż ą ę ż ś  

lokalnego,

3.  podejmuje  działania  (naukowe,  społeczno-kulturalne)  pogł biaj ce  jego  rozwóję ą  

intelektualny.”

  P. P dziwiatr zauwa yła, i  z zachowania nie ma oceny wy szej, ni  wzorowa. ę ż ż ż ż

 P.  Klepacz  oznajmiła,  e  nale y  skre lić  słoważ ż ś  „co  najmniej”.  Nast pnie  Przewodnicz caę ą  

Komisji stwierdziła, i  w paragrafie 2 wyst pił bł d stylistyczny.ż ą ą

  Przewodnicz cy ogłosił przerw  w celu dopracowania owego projektu.ą ę

12:33-12:42 – przerwa.

  Przewodnicz cy odczytał wniosek formalny p. Klepacz odno nie tre ci paragrafu 2 oraz 3: ą ś ś

„§ 2 Uczniom ko cz cym szkoły podstawowe i gimnazjum na terenie Miasta Kowary mo e byćń ą ż  

przyznane stypendium Burmistrza Miasta Kowary za znacz ce osi gni cia w nauce lub wynikią ą ę  

sportowe albo wykazuj cym szczególne uzdolnienia w co najmniej jednej dziedzinie wiedzy,ą  

zwane dalej „stypendium Burmistrza” (po jednym uczniu ze Szkoły Podstawowej nr 1 i ze 

Szkoły Podstawowej nr 3 oraz Gimnazjum Miasta Kowary).

§ 3 Stypendium Burmistrza mo e otrzymać ucze  po uko czeniu nauki w szkole podstawowejż ń ń  

lub w gimnazjum, który uzyskał ocen  z zachowania wzorow , osi gn ł w klasyfikacji roczneję ą ą ą  

redni  ocen co najmniej 5,0 i spełnia dodatkowo najmniej dwa kryteria z ni ej wymienionych:ś ą ż

1. osi gn ł w okresie ostatnich trzech lat wybitne wyniki w wybranej dziedzinie naukowej,ą ą  

aktywno ci twórczej lub sportowej (co najmniej na poziomie wojewódzkim),ś
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2. był wyró niony za aktywn  postaw  i zaanga owanie w pracy na rzecz szkoły lub rodowiskaż ą ę ż ś  

lokalnego,

3.  podejmuje  działania  (naukowe,  społeczno-kulturalne)  pogł biaj ce  jego  rozwóję ą  

intelektualny.”

Nast pnie  Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  wniosek  p.  Klepacz.  Na  salię ą  

obecnych było 13 Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p. Nowicki). W głosowaniu wzi ło udziałą ę  

12 Radnych. Wniosek został przyj ty 11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”. ę ą ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nr XXIII/112/08 przyj ta została 11ą ę  

głosami „za”, przy 1 „przeciw” oraz 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę

d)Uchwalenia  zmiany  studium  uwarunkowa  i  kierunków  zagospodarowaniań  

przestrzennego gminy Kowary.

 P.  Wi ckowska,  Referat  Gospodarki  Nieruchomo ciami,  Geodezji,  Rolnictwa  i  Gospodarkię ś  

Przestrzennej  –  zaznaczywszy,  e  temat  ów  był  omawiany  na  posiedzeniach  Komisji  –ż  

wyja niła,  i  tereny obj te  studium maj  umo liwić rozwój  mieszkalnictwa pensjonatowegoś ż ę ą ż  

oraz  usług  sportowo-turystycznych.  P.  Wi ckowska  omówiła  specyfik  tych  obszarów  orazę ę  

zło one uwagi.ż

  P. Klepacz zapytała o skutki finansowe tej zmiany.

  P. Wi ckowska zapewniła, i  nie b dzie adnych, gdy  s  to kierunki, do jakich b dzie d yłaę ż ę ż ż ą ę ąż  

Gmina w planowania i gospodarowaniu przestrzennym. 

  P. Mazurak zapytał o inicjatora uchwały i czy nie ma ona zwi zku z interpelacj  p. Tyrawy.ą ą

 P.  Wi ckowska wyja niła, e  projekt ten jest skutkiem uchwały o przyst pieniu do zmianyę ś ż ą  

studium, której wykonanie powierzono Burmistrzowi.

  Burmistrz  dodał,  i  nie  wiedział  o  tym, e  p.  Tyrawa zło y interpelacj  dotycz c  drogi,ż ż ż ę ą ą  

zaznaczaj c, i  trudno powi zać te zdarzenia.ą ż ą

Burmistrz  oznajmił,  e  kontynuacja  zmian  umo liwi  rozwój  budownictwa  oraz  usługż ż  

zwi zanych z turystyk , nie odnosz  si   one bowiem tylko do drogi. ą ą ą ę

  P. Wi ckowska omówiła zało enia studium.ę ż

 P.  Bierowski skwitował,  i  interpelacja p.  Tyrawy poddała w w tpliwo ć celowo ć budowyż ą ś ś  

drogi alternatywnej na Podgórze - padł wniosek o wstrzymanie działa . Radny zaznaczył, eń ż  

podj cie uchwały o studium b dzie odpowiedzi  Rady Miejskiej na t  interpelacj .ę ę ą ę ę

  P. Wi ckowska oznajmiła, i  zapisy studium s  do ć otwarte, je li chodzi o drogi gminne, a ichę ż ą ś ś  

przebieg jest orientacyjny, natomiast, je li Gmina dopuszcza rozwój danych terenów, spoczywaś  

na niej obowi zek zapewnienia komunikacji, kanalizacji itd.ą

P. Wi ckowska dodała, e budowa drogi na Podgórze nie słu y wył cznie „obsłu eniu” Stacjię ż ż ą ż  

Sportów Zimowych, lecz ma na celu spowodowanie rozwoju Miasta.

  P. Machnica stwierdził, i  interpelacja p. Tyrawy dotyczy górnego odcinka drogi, a nie tego, oż  

którym mówił Radny, a którego budowa jest uzasadniona, gdy  ulice: Wiejska oraz Kowalskaż  

nie maj  alternatywnej drogi.ą
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  P. Wi ckowska wyja niła, jak b dzie przebiegać planowana droga.ę ś ę

 Nast pnie  –  z  inicjatywy  p.  Klepacz  –  poruszono  kwesti  uwagi  zło onej  do  studium,  aę ę ż  

Burmistrz wytłumaczył powody, dla których jej nie przyj ł.   ą

 P. Wi ckowska podała szczegóły odno nie przebiegu drogi, jak i odrolnienia oraz odlesieniaę ś  

terenów uj tych w studium.ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni:  p.  Ł giewka, p. Nowicki).  Uchwała nr XXIII/113/08 przyj ta została 7ą ę  

głosami „za”, przy 2 „przeciw” oraz 4 „wstrzymuj cych si ”.ą ę

e)Zmiany Gminnego Programu Ochrony rodowiska.Ś

  Burmistrz wyja nił zasadno ć podj cia owej uchwały, zaznaczaj c, e przedło ony Programś ś ę ą ż ż  

ma na celu okre lić ilo ć azbestu na terenie Gminy oraz pomóc w jego utylizacji, transporcieś ś  

oraz usuni ciu, z wyj tkiem zakupu materiału na nowe pokrycie.ę ą

 P.  Machnica poinformował  o zaakceptowaniu niniejszego projektu przez Komisj  Ochronyę  

rodowiska, Przemysłu, Handlu, Usług i Rolnictwa.  Ś

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 13 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nr XXIII/114/08 przyj ta została jednogło nie.ą ę ś

f)Zatwierdzenia  najni szego  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  warto ci  jednegoż ś  

punktu w złotych dla pracowników administracji i obsługi jednostek bud etowych działaj cychż ą  

w zakresie o wiaty.ś

  P. Klepacz oznajmiła, i  Komisja O wiaty i Kultury zaakceptowała ten projekt. ż ś

  P. Ławer, Skarbnik Miasta, omówił zmiany wprowadzone w dotychczasowej uchwale.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych  (nieobecni:  p.  Ł giewka,  p.  Nowicki).  Uchwała  nr  XXIII/115/08  przyj ta  zostałaą ę  

jednogło nie.ś

g)Ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Kowary.

 P. Pohoska poinformowała, e Komisja Bud etu, Planowania i Finansów zaproponowała wzrostż ż  

pensji zasadniczej Burmistrza o 500 zł, tote  wynosiłaby 4700 zł, dodatek funkcyjny – 1200 zł,ż  

dodatek specjalny – 1180 zł, dodatek za wysług  lat – 940 zł. Ł czna kwota to 8020 zł.ę ą

Przewodnicz ca Komisji oznajmiła, i  dotychczasow  pensj  Burmistrza ustalono w 2006 roku ią ż ą ę  

jest ona jedn  z najni szych w powiecie jeleniogórskim, bior c pod uwag  wielko ć gmin, aą ż ą ę ś  

główny powód zmiany,  to  efekty  pracy  Burmistrza  –  podpisanie  umowy na budow  Stacjię  

Sportów  Zimowych,  znalezienie  inwestora  i  sprzeda  budynku  przy  ulicy  Górniczej  25,ż  

sukcesywne rozwi zywanie problemów oraz ukierunkowanie pracy Miasta na inwestycje. P.ą  

Pohoska dodała, e decyzja zapadła wi kszo ci  głosów Członków Komisji.  ż ę ś ą

 P.  Ławer  oznajmił,  i  propozycje  stawek  mieszcz  si  w  tabelach  dla  pracownikówż ą ę  

samorz dowych.ą

  P. Mazurak poprosił o podanie „widełek”.
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  P. Ławer zacytował zapisy zał cznika nr 3 Rozporz dzenia Rady Ministrów z 2 sierpnia 2005ą ą  

roku w sprawie zasad wynagradzania pracowników samorz dowych zatrudnionych w urz dachą ę  

gminy,  starostwa  powiatowego,  urz dach  marszałkowskich  odno nie  wynagrodzeniaę ś  

burmistrza miasta do 15 tysi cy mieszka ców.ę ń

  P. Mazurak zauwa ył, e w projekcie tym zostało przekroczone wynagrodzenie zasadnicze.ż ż

 P. Ławer stwierdził,  i  mo na wstrzymać si  z podj ciem uchwały do czasu wprowadzeniaż ż ę ę  

nowych  tabel  lub  zmienić  wysoko ć  dodatku  funkcyjnego,  a  zmniejszyć  wynagrodzenieś  

zasadnicze.

  P. Pohoska poprosiła o dokonanie nowych wylicze .ń

13:38-13:59 – przerwa.

  P. Ławer podał nowe kwoty.

  P. Mazurak zapytał, czy nie lepiej byłoby poczekać do wej cia w ycie nowych tabel.ś ż

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nr XXIII/116/08 przyj ta została 10ą ę  

głosami „za”, przy 3 „wstrzymuj cych si ”.ą ę

  P. Mazurak chciał wiedzieć, czy nie powinien być zapis „brutto” lub „netto”. 

  P. Ławer odparł, e zawsze podaje si  kwoty brutto.ż ę

  P. Mazurak zapytał, czy obowi zuj  od 1 kwietnia, gdy  mówiono o styczniu.ą ą ż

 P.  Ławer  wyja nił  w tpliwo ci  Radnego,  zaznaczaj c,  i  tabele  b d  obowi zywały  od  1ś ą ś ą ż ę ą ą  

stycznia.

h)Zmian w bud ecie Miasta na 2008 rok.ż

  P. Ławer dokładnie omówił wprowadzone zmiany.

  P. Machnica zapytał o typ przystanku autobusowego, jaki ma być zakupiony oraz czy remont 

infrastruktury drogowej dotyczy konkretnego zadania.

  Burmistrz udał si  po katalog.ę

 P.  Tyrawa  zapytał,  czy  w  zwi zku  ze  sprzeda  przez  syndyka  nieruchomo ci  po  Firmieą żą ś  

„RADEX”, w bud ecie zostały uwzgl dnione rodki z zaległo ci podatkowych, czy b dzie toż ę ś ś ę  

dodatkowy dochód.

  P. Ławer – wyja niwszy sytuacj  – poinformował, e nie ujmował ich w bud ecie, poniewa  nieś ę ż ż ż  

wiadomo, kiedy zostanie rozstrzygni ta ta sprawa. ę

 P. Pohoska oznajmiła, i  Komisja Bud etu, Planowania i Finansów pozytywnie zaopiniowałaż ż  

wszystkie zmiany.

 P.  Kołodziej  zapytał  o  zadanie  inwestycyjne,  w wyniku którego  na  remont  infrastruktury 

przeznaczone zostanie 400 tysi cy zł. ę

 P.  Ławer  odparł,  e  b dzie  wykonana  ulica  w.  Anny,  dodaj c,  i  w  przypadku  powodziż ę Ś ą ż  

sporz dza si  protokół dotycz cy uszkodze , a jego zapisy s  sukcesywnie realizowane. Miastoą ę ą ń ą  

chce – oprócz rodków własnych – wykorzystać wspomniane wcze niej 300 tysi cy zł.ś ś ę
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  Burmistrz uzupełnił, e termin jest wyra nie okre lony – Miasto musi być przygotowane do 30ż ź ś  

maja.

 P.  Machnica,  po  obejrzeniu  oferty  wiaty  przystankowej,  skwitował,  i  aprobuje  kupnoż  

przystanku, lecz nie tego typu, gdy  nie ma on racji bytu. ż

  P. Kołodziej dodał, e powinien być murowany.ż

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Ł giewka, p. Nowicki). Uchwała nr XXIII/117/08 przyj ta została 12ą ę  

głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”. ą ę

Ad. 8  Przewodnicz cy poprosił Radnych o wytypowanie reprezentacji na 8 marca wą  

zwi zku z Saniami Rogatymi.ą

 Burmistrz dodał, e w imprezie wezm  udział przedstawiciele okolicznych gmin, tote  byłobyż ą ż  

mu przykro, gdyby zabrakło załogi z Rady.

 Przewodnicz cy przypomniał o obowi zku dostarczenia do ko ca kwietnia o wiadcze  o stanieą ą ń ś ń  

maj tkowym za 2007 rok.ą

 P.  Ujma  chciała  wiedzieć,  dlaczego  na  ogrodzeniu  stadionu  miejskiego  widniej  napisyą  

„www.zakrzewska.pl”.

  Burmistrz odparł, i  przed wyborami samorz dowymi w 2006 roku zwrócił si  do Miejskiegoż ą ę  

Klubu  Sportowego „OLIMPIA”  Kowary  o  umieszczenie  na  nim swoich  plakatów –  uzyskał 

zgod ,  podobnie  jak  p.  Zakrzewska.  Burmistrz  oznajmił,  e  nie  wiem,  czy  obecnie  p.ę ż  

Zakrzewska te  si  o to ubiegała, zapowiadaj c jednocze nie poproszenie o wyja nienia.ż ę ą ś ś

 Nast pnie p. Ujma poprosiła o ustawienie znaku wskazuj cego drog  do Kamiennej Góry orazę ą ę  

Wałbrzycha przy zbiegu Alei Wolno ci i ulicy Rejtana.ś

 P.  Klepacz  zło yła  wniosek  o  zwoływanie  Sesji  w  godzinach  popołudniowych,  gdy  wieluż ż  

mieszka ców chciałoby uczestniczyć w naradach, a nie mo e, poniewa  odbywaj  si  rano.ń ż ż ą ę

 Przewodnicz cy  zaprotestował,  argumentuj c,  i  zdarzaj  si  ró ne  sytuacje,  toteą ą ż ą ę ż ż 

przegłosowanie owego wniosku oznaczałoby obowi zek zwoływania Sesji tylko po południu.ą

  P. P dziwiatr przypomniała, e zgodnie z przyj tym ju  wnioskiem, druga Sesja w miesi cuę ż ę ż ą  

odbywa si  po południu.ę

  P. Machnica zaproponował, by w wyj tkowych sytuacjach Sesje były zwoływane rano.ą

  Przewodnicz cy odparł, i  byłaby trudno ć z interpretacj  tego zwrotu.ą ż ś ą

  Natomiast p. Pohoska wyraziła opini , e nie jest to dobry pomysł, poniewa  Radni nie b d  wę ż ż ę ą  

stanie pracować aktywnie, a jako e podejmowane s  wa ne decyzje, trzeba być w pełni sił. ż ą ż

 Przewodnicz cy  zaapelował,  by  nie  ustalać  sztywnych  ram,  gdy  mo e  si  okazać,  ią ż ż ę ż 

wi kszo ci Radnych nie b d  one odpowiadały, dlatego te  lepiej ustalać przed Sesj  godzinę ś ę ą ż ą ę 

jej rozpocz cia. ę

  P. Klepacz stwierdziła, e nikt nie konsultował z ni  terminu tej Sesji.ż ą

 P.  Tryhubczak  skonstatował,  i  w  godzinach  popołudniowych  odbywaj  si  posiedzeniaż ą ę  

Komisji, na które bardzo ch tnie zapraszana jest publiczno ć, tote  osoby chc ce uczestniczyćę ś ż ą  

w merytorycznych pracach, mog  to robić.ą
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  P. Pohoska zapytała Burmistrza oraz Przewodnicz cego Komisji Gospodarki Komunalnej, czyą  

budynki „Fakodemu” nadaj  si  do modernizacji, remontu lub budowy. Radna zaznaczyła, eą ę ż  

poza murami nic tam nie zostało.

  P. Tryhubczak uznał, i  to dobrze, gdy  dzi ki temu b d  mniejsze koszty.ż ż ę ę ą

 Burmistrz wyja nił,  e kilka tygodni temu zgłoszono do Nadzoru Budowlanego zagro enieś ż ż  

ycia i zdrowia w zwi zku z cz ci  przemysłow  tych budynków. Burmistrz zasugerował, byż ą ęś ą ą  

oceny dokonał fachowiec z ZEZK, czyli p. Skowron.

  P. Pohoska odparła, i  je li zostały podj te kroki i zajmie si  tym rzeczoznawca, to dobrze.  ż ś ę ę

Nast pnie - jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – Przewodnicz cy oę ż ę ą ą  

14:44 zamkn ł XXIII Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach. ą ę

Protokół sporz dziła:                                                              Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                            Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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